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 We moeten  
werken en ondernemen nog

aantrekkelijker maken. 

- Politieke advertentie -
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 De enige dam tegen
een rood-groene  
belastingtsunami is  
een stem voor de N-VA. 

Toen de N-VA in 2001  
het levenslicht zag, 

was dat niet met de illusie dat  
de partij ooit de grootste van  
het land zou zijn. Achttien 
jaar later trekt de N-VA naar 
de kiezer met duidelijke 
kandidaat-regeringsleiders  
voor Vlaanderen en België.  
Een gesprek met Bart De Wever 
en Jan Jambon.

Jan, iedereen dacht dat jij de volgende Vlaamse 
minister-president ging worden. Wat is er gebeurd?

Jan Jambon: “Goeie vraag (lacht). 
Nee, serieus, bij verkiezingen moet je je altijd met 
de beste ploeg én in de beste opstelling aan de 
kiezer presenteren.”

Hoe kijken jullie zelf terug op de eerste federale 
regeringsdeelname van de N-VA?

Jan Jambon: “Ik denk dat wij echt onze stempel 
hebben gedrukt. Toen ik vijf jaar geleden minister 
werd, erfden wij de puinhoop die Elio Di Rupo 
had achtergelaten.  
Een slabakkende arbeidsmarkt, weinig nieuwe 
investeringen en veel te hoge belastingen. 
Het minste wat je kan zeggen, is dat we dat hebben 
gekeerd. Met de taxshift en hervorming van de 
vennootschapsbelasting hebben we onze economie 
opnieuw zuurstof gegeven.” 

Bart De Wever: “Er zijn er die graag de perceptie 
voeden dat de N-VA aan sociale afbraak doet, en 
dat de armoede is toegenomen met ons aan de 
macht. Maar wie heeft het meeste geprofiteerd 
van de taxshift die Johan Van Overtveldt heeft 
ingevoerd? De laagste inkomens, die er 
op jaarbasis een dertiende maand bijkregen.”

Ook na de doorrekening van de kiesprogramma’s 
door het Planbureau klonk het dat de N-VA de 
armsten nog verarmt.

Jan Jambon: “Dat is totaal niet correct. De enigen 
die er in ons programma op achteruitgaan, zijn de 
langdurig werklozen. Die verliezen in ons model 
na drie jaar hun werkloosheidsuitkering. Al de 

rest gaat er opnieuw op vooruit, ook de laagste 
inkomens.” 

Bart De Wever: “Daarnaast willen we het minimum -
pensioen verhogen. Het kan niet zijn dat iemand die 
zijn hele leven heeft gewerkt en heeft bijgedragen 
na zijn pensioen minder overhoudt dan iemand die 
dat niet heeft gedaan.”

En de begroting?

Bart De Wever: “De begroting? Vlaanderen heeft al 
jaren een begroting in evenwicht.”

Jan Jambon: “Als Brussel en Wallonië evenveel 
mensen aan het werk zouden zetten als Vlaanderen, 
dan zou ook de federale begroting een pak 
gezonder zijn. Onze sociale welvaartsstaat houdt 
maar stand als iedereen zijn bijdrage levert. 
Daarom moet je werken en ondernemen altijd 
belonen en aantrekkelijker maken dan niet werken. 
Voor ons moeten mensen eerst bijdragen voordat 
ze kunnen genieten van onze sociale zekerheid.”

De regering-Michel struikelde over migratie. Voor 
sommigen is de N-VA een antimigrantenpartij.

Jan Jambon: “Wij zijn niet tegen migranten, wel 
tegen een ongecontroleerde migratie waarbij 
iedereen zomaar kan binnenwandelen. Wij willen 
zelf kunnen bepalen wie binnen mag en onder 
welke voorwaarden, zonder het humane aspect uit 
het oog te verliezen.” 

Bart De Wever: “Als de N-VA een antimigranten-
partij is, dan moet je me toch eens uitleggen 
wat mensen als Assita Kanko, Darya Safai of 
Zuhal Demir op onze lijsten doen. Zij zijn het 

perfecte voorbeeld van wat wij verwachten van 
nieuwkomers: dat ze onze taal leren, onze waarden 
aanvaarden en aan de slag gaan.”

Laten we even naar Vlaanderen kijken. De volgende 
minister-president erft een welvarend land.

Bart De Wever: “Vlaanderen ís vooruitgang. 
Onder Geert Bourgeois braken we het ene record 
na het andere: hoogste export ooit, hoogste aantal 
werkenden ooit, hoogste aantal toeristische 
overnachtingen, laagste aantal doden in het verkeer, 
het meest geïnvesteerd in sociale huisvesting.  
Ben Weyts hakte de gordiaanse knoop van 
Oosterweel door en maakte van Vlaanderen de 
diervriendelijkste regio van gans Europa.”

Jan Jambon: “De volgende minister-president mag 
alleszins de vorige op zijn twee knietjes danken. Als 
we het over vooruitgang en de kracht van principes 
hebben, dan denk ik niet dat we naast de figuur van 
Geert Bourgeois kunnen kijken. Als je ziet welk 
onwaarschijnlijk traject onze partij dankzij Geert 
heeft afgelegd: van eenmansfractie in de Kamer 
tot de grootste partij van het land en minister-
president in de Vlaamse Regering. De rol van Geert 
Bourgeois daarin is nog veel te onderbelicht.” 

Wat zijn de uitdagingen voor Vlaanderen de 
komende vijf jaar?

Bart De Wever: “Die zijn er meer dan genoeg. 
Vlaanderen heeft duizenden openstaande vacatures 
die we moeten  
zien in te vullen. Binnen België zijn de Vlamingen 
met een werkzaamheidsgraad van 75 procent 
misschien wel kampioen, maar dat percentage ligt 
nog altijd lager dan in onze buurlanden. Ook op het 
vlak van mobiliteit en in de zorgsector zijn er nog 
wel wat uitdagingen. En we moeten Vlaanderen 
verder voorbereiden op de omwenteling naar 
slimme technologieën.” 

Het Vlaamse onderwijs was voorheen een parade-
paardje maar is een zorgenkind geworden. Volgens 
de N-VA gaat het om een gebrek aan ambitie?

Bart De Wever: “Van alle OESO-landen die 
meedoen aan het driejaarlijkse PISA-onderzoek 
hebben de Vlaamse vijftienjarigen het laagste 
ambitieniveau. Maar dat gebrek aan ambitie begint 
uiteraard bij diegenen die de leerplannen opstellen 
en daarbij telkens de lat lager leggen.” 

Jan Jambon: “Als je van je koepel de instructie 
krijgt dat je met smileys moet werken in plaats van 
met punten, of dat je geen kennis of leesvaardigheid 
meer hoeft te testen, dan blijft dat redelijk 
onzichtbaar. Maar als er dan  
een PISA-onderzoek komt dat die kennis en die 
leesvaardigheid echt test, val je natuurlijk wel door  
de mand.” 

Wat moet er dan anders?

Bart De Wever: “We moeten de klas weer aan de 
leerkracht geven. Daarnaast moeten we af van 
het idee dat het welbe vinden van een leerling 
onverenigbaar is met leren en hard werken.” 

Jan Jambon: “Ook in ons hoger onderwijs trouwens. 
Het heeft geen zin dat onze universiteiten hun lat  
lager leggen omdat studenten die instromen niet 
klaar zouden zijn.” 

De N-VA trekt tijdens de kiescampagne de kaart 
van de Vooruitgang. Wat moeten we daaronder 
verstaan?

Bart De Wever: “Vlaanderen móét vooruitgaan. 
We mogen niet toegeven aan diegenen die vinden 
dat we het alleen gaan redden als de Vlaming beetje 
bij beetje de welvaart afbreekt die hijzelf heeft 
gecreëerd. Als ik zie wat Groen allemaal in zijn 
programma heeft staan, dan houd ik mijn hart vast.” 

Jan Jambon: “Als je de jongste peiling mag geloven, 
krijgen we aan Franstalige kant een groen-rood 
front dat luidop droomt van gratis openbaar 
vervoer en een vierdagenwerkweek. Als die partijen 
aan de macht komen, draaien ze de herstelbeweging 
die we onder Michel in gang hebben gezet helemaal 
terug. En raad eens wie de factuur zal mogen 
betalen? Maar dat zal niet met ons zijn.” 

Hoe groot is de kans op zo’n front?

Bart De Wever: “Als je ziet dat de linkse partijen 
in Franstalig België samen zo’n zestig procent 
halen, dan lijkt me dat toch niet zo denkbeeldig. 
Kristof Calvo van Groen is nog net niet de 
gordijnen aan het opmeten in de Zestien. Dat zou 
een aanslag betekenen op de portefeuille van de 
Vlaamse middenklasse. Dat mogen we niet laten 
gebeuren. De enige dam tegen een rood-groene 
belastingtsunami is de N-VA.”

 Iedereen die werkt of gewerkt heeft, moet
erop vooruitgaan. Ook de laagste inkomens en
de laagste pensioenen. 

Wij verwachten van nieuwkomers  
dat ze onze taal leren, onze waarden  
aanvaarden en aan de slag gaan. 
Bart DE WEVER

Bart DE WEVER
KANDIDAAT-MINISTER-PRESIDENT

Jan JAMBON
KANDIDAAT-PREMIER
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“Vlaanderen heeft maar één grondstof.  
Die zit hier.” Matthias Diependaele, 
lijsttrekker voor het Vlaams Parlement, 
wijst met zijn wijsvinger naar het voorhoofd 
van zijn dochtertje dat haar huiswerk zit 
te maken.

Het Vlaamse onderwijs was altijd een vruchtbare 
voedingsbodem voor onze hersenen. Maar sinds 
kort gaan de alarmbellen af: de kwaliteit gaat 
achteruit en ons onderwijs straalt geen ambitie 
meer uit. 

“Scholen moeten opnieuw meer aandacht 
besteden aan kennisoverdracht”, vindt Matthias. 
“De leerkrachten moeten weer kunnen lesgeven 
in plaats van hun tijd te verdoen met allerlei 
paperassen waar achteraf niks meer mee gebeurt.” 

N-VA heeft ambitie voor  
Vlaanderens enige grondstof: 
onze hersenen.

Aan de brede glimlach van Theo en 
Sander te zien, was de vangst goed. 
Dat kan ook te maken hebben met het 
Leuvense biertje dat Theo had mee-
gebracht. Al spoel je onze lekkere 
garnalen natuurlijk het best door met 
een frisse geuze — ook al zo’n topper 
van een Vlaams streekproduct. 

Vrienden en tradities om te koesteren

Dat Theo Francken en Sander Loones geen kleine  
garnalen zijn, wisten we natuurlijk al. Dat beiden 

goede vrienden zijn die al eens graag samen geirnaors  
gaan vangen, is dan weer een beter bewaard geheim.

Zoals de garnaalvisserij zijn er tal van dingen die ons Vlamingen 
maken tot wie we zijn. Denk maar aan onze kermiskoersen,  
de pistolékes bij de bakker op zondagochtend of het feit dat  
elk dorp minstens één frietkot telt. Wij Vlamingen werken 
hard, maar houden ook van het goede leven.

Minister met een hart 
voor dieren

Dat Ben Weyts een grote dierenvriend is, 
heeft Vlaanderen de voorbije vijf jaar 

kunnen merken. Als minister van Dieren-
welzijn spaarde Ben geen enkele moeite om 
het dierenleed te verminderen. 

Alleen al voor de huisdieren kwam Ben met tal  
van initiatieven. Denk maar aan de huisdieren-
sticker, de verbeterde regels voor asielen en 
kwekerijen en diervriendelijk huren. Maar ook  
voor de andere dieren sprong hij in de bres, met 
als meest opvallende maatregel het verbod op 
onverdoofd slachten. 

Ben maakte van Vlaanderen de diervriendelijkste 
regio in Europa. Dat gebeurde niet onopgemerkt. 
Gaia gaf hem met 16 op 20 een grote onderscheiding 
voor zijn beleid. En in Hollywood kroop niemand 
minder dan Pamela Anderson in de pen om Ben 
te feliciteren. 

Ook de kennis van het Nederlands moet opnieuw 
hoger op de agenda. “Met een goede kennis van 
het Nederlands nemen je slaagkansen enorm toe. 
Daarom is het zo belangrijk dat we kinderen die 

thuis een andere taal spreken, zo snel mogelijk 
Nederlands aanleren. Zo vergroten ook hún kansen 
om het te maken in het leven. Want uiteindelijk 
willen we dat iedereen vooruitgaat.”

Waar Vlamingen 
thuis zijn

Burgervader van bruisend Hasselt

“Op de Zuivelmarkt bruist het van het leven. Hier kom je altijd 
wel iemand tegen die je kent.” Steven Vandeput houdt van heel 
zijn stad, maar de Zuivelmarkt is zijn lievelingsplekje. 

Als burgemeester van Hasselt hecht Steven bijzonder veel belang aan een 
levendige binnenstad die mensen uitnodigt om er tot de late uurtjes te 
blijven. Maar die komt er niet vanzelf. “Een binnenstad staat of valt met 
de ondernemers die met hun handelszaken volk trekken. En dat kunnen 
ze alleen in een gezond ondernemersklimaat. Ondernemers zorgen voor 
jobs, jobs zorgen voor koopkracht, en koopkracht brengt mensen naar de 
Zuivelmarkt in Hasselt, zo eenvoudig is het.”

Het frisse klimaatgezicht van de N-VA

“Water brengt mij tot rust. Sinds hier weer water stroomt, 
is dit een heel mooie plek geworden.” Wanneer Anneleen 
Van Bossuyt te midden van alle politieke drukte behoefte 
heeft aan wat rust, komt ze naar de Reep in Gent. 

Anneleen groeide tijdens de campagne uit tot het klimaatgezicht van 
de N-VA. “Uiteraard zijn wij allemaal bezorgd om het klimaat. Ik heb 
ook kinderen en begrijp de ongerustheid van onze jeugd.” Maar voor 
doemdenken is er bij de N-VA geen plaats. “Ecologische vooruitgang 
ís combineerbaar met economische groei en innovatie”, zegt Anneleen 
vastberaden. “Dat noemen wij ecorealisme.”

Een huisdier 
is een vriend 
voor het leven. 

 We moeten bij elke leerling 
het beste naar boven halen. 

Theo FRANCKEN
Lijsttrekker
Kamer
Vlaams-Brabant

Sander LOONES
Lijsttrekker

Kamer
West-Vlaanderen

Ben WEYTS
Lijsttrekker
Vlaams Parlement
Vlaams-Brabant

Steven VANDEPUT
Lijsttrekker

Vlaams Parlement 
Limburg

Anneleen VAN BOSSUYT
Lijsttrekker

Kamer
Oost-Vlaanderen

Matthias DIEPENDAELE
Lijsttrekker

Vlaams Parlement
Oost-Vlaanderen
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 Vergeet nooit waar je vandaan 
komt, zei mijn vader altijd. 

Assita Kanko was niet in de wieg gelegd 
voor een vrij leven. Maar ze verzette zich. 

Met succes, want vandaag is ze een bekende 
schrijfster en vrouwenrechtenactiviste.

Op 24 februari 2017 legde Zuhal Demir de eed af als staats-
secretaris voor onder meer Gelijke Kansen. 

Emotioneel detail: tijdens de eedaflegging droeg Zuhal rond 
haar linkerpols het rode mijnwerkerssjaaltje van haar vader.  
“Vergeet nooit waar je vandaan komt, zei mijn vader altijd”,  
zegt Zuhal over het rode sjaaltje. 

Zuhal werd in 1980 in Genk geboren als het derde kind in een Turks-
Koerdisch gezin. Met de steun van haar ouders werkte ze zich op tot de 
gedreven toppolitica die ze vandaag is. “Mijn achtergrond leerde me dat 
samenleven ook kan tussen mensen van verschillende afkomst.  
Wat goede wil aan alle zijden helpt al heel veel”, zegt Zuhal.

Zuhal uit zich regelmatig als een felle tegenstander van alles wat de 
gelijkheid van vrouwen en mannen miskent, zoals de hoofddoek. 
“We zijn erin geslaagd om met het verbod op onverdoofd slachten 
dierenrechten boven religieuze rechten te plaatsen. Kunnen we dat 
nu alstublieft ook doen voor vrouwenrechten?”

Assita kwam naar Vlaanderen, leerde onze taal 
en omarmde onze waarden. Daarmee maakte ze 
van haar migratie een positief verhaal. Toch is ze 
ongerust. “Onze waarden worden bedreigd. Alles 
wat ik dacht te hebben achtergelaten, groeit hier in 
Vlaanderen”, zegt Assita bezorgd. 

Maar Assita is er de vrouw niet naar om bij de 
pakken te blijven zitten. Op 26 mei is ze kandidaat 
voor het Europees Parlement. 
“Ik kies voor vrijheid en veiligheid, voor onze 
waarden en onze identiteit, voor Vlaanderen en 
voor de Vlaming”, zegt Assita strijdvaardig.

 Het was helemaal niet 
de bedoeling dat ik als 
vrouw aan politiek zou 
doen. In Burkina Faso, 
waar ik ben geboren, 
hebben meisjes geen 
rechten en geen vrijheid. 
Ik moest dienstmeid 
worden en veel kinderen 
baren. 

De Europese waarde(n)
van Assita Kanko

Assita KANKO
2de plaats
Europa

De N-VA leverde de allereerste staatssecretaris 
van buitenlandse afkomst.

Zuhal DEMIR
Lijsttrekker

Kamer
Limburg

 De kracht van Europa 
zit in zijn verscheidenheid. 
Geert BOURGEOIS, lijsttrekker Europa

Nieuwe weg voor Europa

De toekomst van Vlaanderen 
is onlosmakelijk verbonden 

met de Europese Unie. Reden 
te meer om erover te waken 
dat de Europese samenwerking 
een meerwaarde blijft bieden 

voor Vlaanderen. De N-VA 
kiest niét voor een kritiekloos 
eurofiel geloof en niet voor 
eurosceptische krachten, 
maar voor een nieuwe weg. 

“Het gaat niet om meer of om minder 
Europa, maar om een beter Europa. 
Europa moet zich richten op de 
gemeenschappelijke uitdagingen”, 
meent Europees lijsttrekker en 
founding father van de N-VA Geert 
Bourgeois.  
En die uitdagingen zijn niet min. 
Zo moet Europa waken over de 
veiligheid van zijn burgers. Dat 
betekent dat we de Europese 

buitengrenzen moeten beschermen. 
Maar ook binnen de Unie is er 
werk aan de winkel. “We moeten 
de interne markt weer naar het hart 
van de Europese politiek brengen. 
Het is de economische ader van 
onze welvaart. En de Unie mag niet 
wegkijken wanneer de grondrechten 
van burgers met de voeten worden 
getreden”, verwijst Bourgeois naar 
de Catalaanse politieke gevangenen.

Geert BOURGEOIS
Lijsttrekker

Europa

Oude liefde roest niet, maar …

Cieltje Van Achter is van kindsbeen af een echt stadsmens. Ze groeide 
op in Halle, en dankzij de regelmatige familie-uitstapjes naar Brussel 
verpandde ze haar hart al gauw aan onze Vlaamse hoofdstad. Samen 
met haar man en hun drie kleine kinderen woont ze intussen al jaren 
in Schaarbeek. En hoewel oude liefde niet roest, stelt de stad haar liefde 
wel op de proef. Reden te meer voor Cieltje om te pleiten voor een 
trendbreuk in Brussel en om de stad weer in beweging te krijgen.

Cieltje VAN ACHTER 
Lijsttrekker

Brussels Parlement
Brussel

In de schoenen van de leermeester

In Izegem staat er niet alleen een oude schoenfabriek, maar ook een 
fabriek van Vlaamsgezinde toppolitici. Bert Maertens is een van de vele 
producten uit de school-Bourgeois die de Vlaamse politieke wereld 
bevolken. De ‘leerlingen’ van Geert Bourgeois, zoals Ben Weyts en 
Theo Francken, staan bekend om hun sterke dossierkennis en politieke 
passie. Bert is daar geen uitzondering op. Niet voor niets volgde hij zijn 
leermeester op als burgemeester van Izegem. Nu zijn politieke vader 
naar Europa trekt, zet Bert de Bourgeois-traditie verder als West-Vlaams 
lijsttrekker voor het Vlaams Parlement.

Bert MAERTENS 
Lijsttrekker
Vlaams Parlement
West-Vlaanderen

Geert BOURGEOIS
Lijsttrekker

Europa



Voor Vlaanderen. Voor Vooruitgang.
Vijf jaar geleden begonnen we aan de rit. Voortgestuwd 
door de kracht van verandering reed de N-VA voor meer 
jobs, meer loon en meer veiligheid. Van bij het begin 
drukten we onze stempel op de koers.

Het was een moeilijke tocht. Soms met felle tegenwind, 
vaak bergop. Door de terroristische aanslagen en de 
Europese migratiecrisis. 

Maar we gaven niet op. Integendeel, we rechtten onze 
rug, zetten onze voeten steviger op de pedalen en hebben 
doorgezet. Met succes.

Nu willen we nog een versnelling hoger schakelen. 
Voor hogere pensioenen, minder belastingen, beter 
onderwijs, gecontroleerde migratie en een geoliede 
tandem van energie en klimaat.
 
Zo nemen we Vlaanderen op sleeptouw in de enige 
juiste richting. Vooruit!

Bekijk hier 
de video.

www.n-va.be/verkiezingen
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